



Dr. Masnat Al Hiary

Head of Session

**Project Manager for Inclusive Insurance
and Risk Financing project (IRFF)
Programme Officer (UNDP) – Jordan**

Education:

- Economist with a PhD in Macroeconomics Degree in Risk Management and Actuarial Sciences.

Experience:

- Project Manager for Insurance and Risk Financing (IRFF) – UNDP (2023 – present).
- Director of the Economic and Social Research Directorate – National Center for Agricultural Research (2022 – 2016).
- Director of Media and Awareness – National Center for Agricultural Research and Extension (2016 – 2012).
- Director of International Cooperation and Public Relations – National Center for Agricultural Research and Extension (2012 – 2007).
- Socio-Economic Researcher and Director of the Director-General's Office – National Center for Agricultural Technology Transfer (2004 – 1998).
- Contributed to the design and implementation of national and international projects in Compete, risk management, and value chains
- Over 25 years of experience in economic policy development, risk management, and promoting sustainable development.
- Expertise focuses on macroeconomic analysis, insurance and risk financing, market research, value chains, food security, and green economy.

Professional Development Activities:

- Member of the Jordanian Agricultural Engineers Association.
- Co-Founder and Board Member of the Jordanian Olive Oil Women's Network (JOOWN).
- Certified Olive Oil Taster – International Olive Council.

المؤهلات التعليمية:

- شهادة الدكتوراة في الاقتصاد الكلي.

الخبرات العملية:

- مديرة مشروع التأمين والتمويل ضد المخاطر – UNDP 2023 – حتى الآن.
- مديرة مديرية البحوث الاقتصادية والاجتماعية- المركز الوطني للبحوث الزراعية (2016 – 2022).
- مديرة مديرية الإعلام والتوعية – المركز الوطني للبحوث الزراعية (2012 – 2016).
- مديرة مديرية التعاون الدولي والعلاقات العامة – المركز الوطني للبحوث الزراعية (2007 – 2012).
- باحثة اقتصادية اجتماعية ومديرة مكتب المدير العام – المركز الوطني للبحوث الزراعية ونقل التكنولوجيا الزراعية (1998 – 2004).
- تمتلك أكثر من 25 عامًا من الخبرة في تطوير السياسات الاقتصادية، وإدارة المخاطر، وتعزيز التنمية المستدامة.
- تتمحور خبرتها في مجالات التحليل الاقتصادي الكلي، والتأمين والتمويل ضد المخاطر، وأبحاث السوق، وسلاسل القيمة، والأمن الغذائي والاقتصاد الأخضر.
- أسهمت الدكتورة الحباري في صياغة وتنفيذ مشاريع وطنية ودولية في مجالات التنافسية، إدارة المخاطر، وسلاسل القيمة.

التطوير المهني:

- شاركت في العديد من المؤتمرات وورش العمل الدولية.
- عضوة في نقابة المهندسين الزراعيين – الأردن.
- شريكة مؤسسة وعضوة مجلس إدارة في الشبكة الأردنية النسائية لزيت الزيتون (JOOWN).
- متدوقة معتمدة لزيت الزيتون – المجلس الدولي للزيتون.



الدكتورة مسنات الحباري

رئيس الجلسة

مديرة مشروع الاشتغال التأميني وتمويل
المخاطر (IRFF) في برنامج الأمم
المتحدة الإنمائي (UNDP) – الأردن